

Еженедельник новостей МДС, 2-6 марта 2020

IBC Weekly News, March 2-6, 2020

2 марта

Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков и **Лилия Бурунчук, региональный директор ВБ**, обсудили [состояние инвестиционного климата в КР](#), перспективы горнодобывающей отрасли, энергетики, ИКТ-технологий и финансового рынка.

3 марта

[Экспертный форум](#) при поддержке института омбудсмена КР рассмотрел, как совместно **предупреждать риски и конфликты в КР**.

По итогам обращения МДС в ГКПЭН обсудили отдельные [нормы нового порядка ввоза/вывоза](#) золотосодержащей руды и концентрата.

4 марта

РГ рассмотрела исполнение **обязательства по раскрытию взаимосвязанных данных** в горнодобывающей отрасли в рамках плана по построению [Открытого Правительства](#) в КР.

Представители МДС и эксперт Минэкономики обсудили **позицию бизнес-сообщества** по [законопроекту о повышении ставки налога](#) на доходы горнодобывающих компаний.

5 марта

Представители МДС посетили [Институт бизнес-омбудсмена КР](#), который **официально начал работу**. Рассмотрены вопросы деятельности новой организации.

6 марта

С [бизнес-ассоциацией JIA](#) обменялись мнением по **вопросам строительного сектора**, а также возможностям расширения сотрудничества.

March 2

IBC Executive Director Askar Sydykov and **Lilia Burunciuc**, the WB Regional Director for Central Asia, [discussed the investment climate](#), development prospects of the mining industry, energy sector, digital technologies and financial market in Kyrgyzstan.

March 3

The [Expert Forum](#) supported by the Institute of Ombudsman discussed how to jointly **prevent risks and conflicts in Kyrgyzstan**.

According to the results of the IBC appeal, the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use discussed the [new procedure for import / export](#) of gold-bearing ore and concentrate.

March 4

The WG reviewed the fulfillment of the obligation **to disclose interrelated data in the mining industry** as part of the Action Plan for building an [Open Government Partnership](#) in Kyrgyzstan.

IBC representatives and the Economy Ministry's expert discussed **the position of the business community** on the [bill providing for an increase in the income tax rate](#) for mining companies.

March 5

IBC representatives visited the [Business Ombudsman Institute](#) of the Kyrgyz Republic, which **officially began to work**. The issues of the new organization were considered.

March 6

With the [JIA business association](#), the **problematic issues of the construction sector** and expanding cooperation were considered.

Объявления

Уважаемые члены МДС!
11 марта МДС совместно с [экспертной РГ](#) при Аппарате Президента КР проводит заседание по **обсуждению судебной реформы в КР**. Место проведения: Smart Hotel. Начало в 16.00. Обращаться по тел. 623394 или expert@ibc.kg

Announcements

Dear IBC members,
On March 11, IBC, together with the [Expert WG under the President's Office](#) will hold **a meeting to discuss judicial reform in the country**. Venue: Smart Hotel. Beginning at 16.00. To participate, please call 623394 or email: expert@ibc.kg

Совет по присуждению премий КР по качеству [объявляет конкурс 2020](#): «**Качество и безопасность: путь к высоким стандартам жизни**». Просьба обращаться в Технический секретариат Совета: тел. 66 22 81, e-mail: gms@nism.gov.kg

24 июня в Бишкеке состоится **бизнес-форум** в рамках [Совета сотрудничества тюркоязычных государств](#). Обращаться в АПЗИ по тел. +996555426032 или email: bazarbaeva@invest.gov.kg

20 мая [состоится презентация каталога](#) «**100 лучших товаров Кыргызстана**». Лучшим отечественным производителям будут вручены премии «Аракет».

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **2-6 марта**.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за 2-8 марта: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

- Прогноз: Сколько [может потерять Кыргызстан](#) из-за коронавируса?
- Узбекистан [войдет в ЕАЭС](#) в качестве наблюдателя
- В 2019 году приток прямых иностранных инвестиций в КР [вырос почти на 3%](#)
- В легкую промышленность Казахстана [планируют привлечь 52 млрд тенге](#)
- Удар по горнякам. [Инвесторы могут уйти](#) из-за нововведений в отрасли
- КР [поднялась на 37 позиций](#) по показателю «Разрешение неплатежеспособности» в рейтинге Doing Business 2019

События на 9-13 марта

11 марта

МДС проведет заседание по обсуждению судебной реформы в КР.

The Quality Award Council [announces a competition 2020](#) “**Quality and Safety: The Way to High Living Standards**” For participation, please: тел. 66 22 81, e-mail: gms@nism.gov.kg

On June 24, Bishkek will host a **business forum** within the framework of the [Cooperation Council of Turkic Speaking States](#). For participation, please contact the Investment Promotion and Protection Agency by tel. +996555426032 or email: bazarbaeva@invest.gov.kg

On May 20, 2020, the [100 Best Products of Kyrgyzstan catalog](#) will be presented. **The best domestic manufacturers** will be awarded the Araket Prize.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **March 2-6, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **March 2-8, 2020** on economy, business and investment.

In this issue:

- Forecast: How many millions of dollars [can Kyrgyzstan lose](#) due to the coronavirus?
- Uzbekistan [will join the EAEU](#) as an observer
- In 2019, the [inflow of foreign direct investment](#) in the Kyrgyz Republic grew by almost 3%
- Kazakhstan [plans to attract 52 billion tenge](#) to its light industry
- Investors [may quit the mining sector](#) due to industry innovations in Kyrgyzstan
- The Kyrgyz Republic [up 37 positions in the Resolving Insolvency](#), Doing Business 2019
- Is the EAEU ready [to remove all barriers](#)?

Events for March 9-13, 2020

March 11

IBC will hold a meeting to discuss the judicial reform in Kyrgyzstan.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.